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AUEs akademiråds yttrande utifrån bedömargruppernas rapporter 2023. 

Nedan följer akademirådets yttrande efter läsning av och diskussion kring bedömargruppens 

utlåtanden om kvalitet gällande Förskollärarprogrammet, Magister- och Masterprogrammet i 

utbildningsvetenskap samt tillhörande forskning. Sammanställningen har gjorts av 

kvalitetssamordnare Caroline Snäckerström Sims, akademisekreterare Sara Perttunen Sundberg samt 

akademichef Camilla Niss. 

Akademirådet instämmer i bedömargruppens bedömningar och rekommendationer av 

kvalitetshöjande åtgärder för samtliga granskningsobjekt. Nedan listas de utvecklingsinsatser som 

akademirådet anser vara särskilt viktiga:  

Forskning 

• Verka för att stärka den långsiktiga kompetensen inom det tema som rör ”Early Childhood 

Education”. Förslag från bedömargruppen är rekrytering av en professor och att säkerställa 

en långsiktig kompetensförsörjning. 

Förskollärarprogrammet 

• Tydliggöra samband och olika skiljelinjer mellan pedagogik och didaktik för att göra det 

möjligt att mer tydligt synliggöra programmets ämnesmässiga bredd och djup.  

• Fortsätta arbetet med att stärka lärandemål gällande vetenskaplig grund och metod inom 

programmet. 

• Se över kravställningar i utbildningen vad gäller krav på teoretisk förståelse och vetenskaplig 

metod.  

Magister- och Masterprogrammet i utbildningsvetenskap 

• Tydliggöra programmets bredd och djup i relation till programmets inriktning mot 

verksamhetsutveckling och dess huvudområde utbildningsvetenskap med koppling mot 

ämnena pedagogik och didaktik. Även relationen till den nyutvecklade forskarutbildningen 

bör tydliggöras. 

• Arbeta med att utveckla hur lärandemål gällande vetenskaplig grund och metod kan stärkas 

inom programmet. 

• Stärka organisationen och kollegialiteten kring programmet så att mer operativa diskussioner 

förs om programmets idé och kursers roll inom programmet. 

• Se över den interna strukturen och organisationen kring programmet i syfte att uppnå mer 

samspel mellan aktörer i och kring programmet.  

För Magisterprogrammet gäller även  

• Se över kravställningar i anslutning till examensarbeten vad gäller krav på teoretisk förståelse 

och vetenskaplig metod.  

Övriga kommentarer 

Bedömargruppen och akademirådet lyfter att VFU-verksamheten är en viktig del av utbildningarna, 

men tyvärr ges denna del inte tillräckligt utrymme i kvalitetssystemets struktur. Därför förslår 
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akademirådet att strukturen ses över. Det pågår till exempel ett utvecklingsarbete kring VFU genom 

utvecklingsarbetet kring platsoberoende samverkansskolor, vilket inte synliggörs givet nuvarande 

struktur.  

Vad gäller Magister- och Masterprogrammet i utbildningsvetenskap har ett utvecklingsarbete redan 

påbörjats och det pågår en dialog inom utbildningsrådet vad gäller programmens inriktning, 

kollegialitet och ämne. 

Akademirådet vill också lyfta att det i självvärderingarna och bedömningsrapporterna borde finnas 

utrymme för kvalitativa och inte enbart kvantitativa data avseende kompetens som ingår i 

programmet. Idag anges antalet timmar/procent men inte i vilken form t. ex. professorskompetens 

tas tillvara och nyttjas i programmet. Rådet föreslår därför en ytterligare kolumn i tabellen för 

bemanning där det ges utrymme att exemplifiera detta.  

Slutlig kommentar 

Akademirådet riktar ett stort tack till samtliga inblandade för ett mycket bra genomfört arbete.  
 


